

လက်တွေ့ကျကျစဉ်းစားတွေးခေါ်ပါ

“ခေါင်းဆောင်တစ်ယောက်၏ ပထမဦးဆုံးတာဝန်သည်လက်တွေ့ဘဝကိုအနက်ဖွင့်ရန်ဖြစ်သည်” ဟု Herman Miller, Inc. ၏ ဂုဏ်ထူးဆောင် ဥက္ကဋ္ဌ Max Depree က ပြောခဲ့ပါသည်။ ကျောင်းမှ ထွက်ခဲ့သည်မှာနှစ်အတန်ကြာပြီဖြစ်သော လူတိုင်းက နားလည်ထားကြသည်မှာ တက္ကသိုလ်ပညာရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်လောက လက်တွေ့ဘဝအကြားတွင်ကြီးမားသော ကွာဟချက်ရှိနေကြောင်းဖြစ်ပါသည်။ စာရေးသူ Maxwell ၏ဘဝလမ်းကြောင်းအစပိုင်းကာလက သူ၏ဖန်တီးမှုရှိသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းကိုအနှောက်အယှက်မဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အလွန်အကျွံလက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းကို ကိုယ့်နည်းကိုယ့်ဟန်ဖြင့်ရှောင်ရှားခဲ့ပါသည်။ သို့သော် သူ့ကြီးပြင်းလာသောအခါ လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် သူ့ဘဝအတွက် အပေါင်းလက္ခဏာဖြစ်စေကြောင်း နားလည်လာခဲ့သည်။

လက်တွေ့ကျမှုကို ခန့်ခေးခြင်း

လက်တွေ့ကျမှုဆိုသည်မှာ ဖြစ်စေချင်သည်နှင့် တကယ်ဖြစ်နေသည်တို့၏ အကြား ခြားနားချက်ဖြစ်သည်။ လူတစ်ယောက်ကို လက်တွေ့ကျကျစဉ်းစားတွေးခေါ်တတ်သူအဖြစ်သို့ တဖြည်းဖြည်း ပြောင်းလဲလာစေရန်အတွက် အချိန်လိုပါသည်။ စာရေးသူသည် ပထမပိုင်းတွင် လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းလုံးဝမရှိခဲ့ပါ။ အချိန်အတော်ကြာသွားမှ ဤအချက်သည် အမှန်တကယ် လိုအပ်မှန်း သိလာသောကြောင့် အခါအားလျော်စွာ စတင်၍ စဉ်းစားခဲ့ရသည်။ သို့သော် စာရေးသူက ဤကဲ့သို့စဉ်းစားရသည်မှာ ဆုံးရှုံးမှုများသည်ဟု ထင်သောကြောင့် မကြိုက်လှပါ။ ထို့ကြောင့်လက်တွေ့ကျကျ စဉ်းစားတွေးခေါ်ရမည့် ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်လာလျှင် ကိုယ်စားလှဲ့နိုင်သမျှ လှဲ့ခဲ့ပါသည်။ တဖြည်းဖြည်းအချိန်ကြာလာသောအခါမှသာ ပြဿနာများကို ပြေလည်အောင်ဖြေရှင်းလိုလျှင် အမှားအယွင်းများမှ သင်ခန်းစာရယူလိုလျှင် လက်တွေ့ကျကျ စဉ်းစားတွေးခေါ်ရမည်ကို သိလာရပါသည်။ နောက်ပိုင်းတွင်မူ စာရေးသူသည် ပြဿနာတစ်ခုခုမတက်မီတွင် လက်တွေ့ကျကျစဉ်းစားတွေးခေါ်ရန် လိုလိုလားလားဖြစ်လာပါသည်။

ယခုအချိန်တွင်မူ စာရေးသူသည် သူ၏အခရာကျသော ခေါင်းဆောင်များကို လက်တွေ့ကျကျ စဉ်းစားတွေးခေါ်ရန် တိုက်တွန်းနေပြီဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင်သူ၏စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအားလုံး၏ အခြေခံအုတ်မြစ်အဖြစ် လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းကို သတ်မှတ်ထားပြီဖြစ်၏။ ဧကန်ဖြစ်လာမည့် အရာနှင့်လုံခြုံစိတ်ချရမှု အခြေအနေတို့ကို ဤလက်တွေ့ကျသောစဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်း နည်းဖြင့်သာ ဖော်ထုတ်ရယူပါသည်။

လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်း၏ အရေးကြီးမှုကို အသိအမှတ်ပြုပါ

အကယ်၍ သင်သည် သဘာဝအားဖြင့် အကောင်းမြင်သမားဖြစ်ပါက ပိုမိုလက်တွေ့ကျသော တွေးခေါ်သူတစ်ဦးဖြစ်လာရန်ဆန္ဒကြီးကြီးမားမားရှိလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ သို့သော် သင်၏စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုတွင် လက်တွေ့ကျသော စွမ်းဆောင်ရည်ကို ပြုစုပျိုးထောင်ပေးခြင်းဖြင့် သင့်လူများအပေါ် သင်၏ ယုံကြည်မှုကိုလျော့ပါးစေမည်မဟုတ်ပါ။ ထို့အပြင် အခွင့်အရေးများကို ရှာဖွေတွေ့ရှိရန်နှင့် ရယူရန်တို့အတွက် သင်၏စွမ်းရည်သည်လည်း နည်းပါးသွားမည်မဟုတ်ပါ။ ထို့အပြင် သင်၏တန်ဖိုးကို အောက်ပါ နည်းလမ်းများဖြင့် တိုးတက်စေပါလိမ့်မည်-

(၁) လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းဖြင့် အဆိုးဖက်စွန့်စားမှုကို အနည်းဆုံးဖြစ်စေသည်။ လှုပ်ရှားမှုတိုင်းတွင် အကျိုးသက်ရောက်မှုများရှိပါသည်။ လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် ထိုအကျိုးသက်ရောက်မှုများက ဘာဖြစ်လာမလဲဆိုသည်ကို ကြိုတင်သိရှိရန် သင့်ကို ကူညီနိုင်ပါသည်။ ထိုအချက်သည် အရေးကြီးသော အချက်ဖြစ်ပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို သိရှိနားလည်ပြီးမှသာ သင်သည် စီမံကိန်းများကို ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍သင်သည် အဆိုးဝါးဆုံးအနာဂတ်ဖြစ်နိုင်ခြေအတွက်စီမံကိန်းပြုလုပ်ထားမည်ဆိုလျှင်အဆိုးဖက်စွန့်စားမှုများကို အနည်းဆုံးဖြစ်အောင် ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။

(၂) လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် ရည်မှန်းချက်နှင့် စီမံချက်တို့ကိုဖြစ်ပေါ်စေသည်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များတွင် လက်တွေ့ကျကျစဉ်းစား တွေးခေါ်သူ မဟုတ်သည်လည်း ရှိပါသည်။ သူတို့သည် အလွန်အပြုသဘောဆောင်ပြီး သူတို့၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် မြင့်မားသော မျှော်လင့်ချက်ထားရှိကြသည်။ သို့သော် မျှော်လင့်ချက်သည် မဟာဗျူဟာမဟုတ်ပါ။

လက်တွေ့ကျသောစဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် ခေါင်းဆောင်မှုအတွက် အလွန်ကောင်းသော အခြေအနေကို ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် လူများကို အမှန်တရားနှင့်ရင်ဆိုင်စေနိုင်သော ကြောင့်ဖြစ်သည်။ သူတို့အတွက် ရည်မှန်းချက်ကို ရှင်းလင်းဖော်ပြပေးသည်။ ထိုရည်မှန်းချက်ကို ရရှိရန် လုပ်ဆောင်ရမည့် စီမံချက်ကိုလည်း ဖြစ်ပေါ်လာစေသည်။ လူတို့သည် လက်တွေ့ကျကျ စဉ်းစားလာကြသောအခါ သူတို့ကိုယ်တိုင်လည်း လက်တွေ့ကျင့်စဉ်များနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ရှင်းလင်းလွယ်ကူအောင်လုပ်လာကြပြီး ပိုမိုကောင်းမွန်သော အလုပ်၏သာရည်ကို ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။

အမှန်အတိုင်းဆိုရလျှင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၌ ဆုံးဖြတ်ချက်တချို့သာ အရေးကြီးပါသည်။ လက်တွေ့ကျကျစဉ်းစားတွေးခေါ်သူများသည်အရေးကြီးသောဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့်ပုံမှန်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွက်သာ လိုအပ်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ခွဲခြားနားလည်ကြပါသည်။ လုပ်ငန်း၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် တိုက်ရိုက်ပတ်သက်သော ဆုံးဖြတ်ချက်သာ လိုရင်းဖြစ်ပါသည်။ စာရေးဆရာ James Allen ရေးသားထားခဲ့သည့်အချက်မှာ မှန်ပါသည်။ “စိတ်ကူးသည် ရည်ရွယ်ချက်နှင့်ဆက်စပ်မလာမချင်း၊ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်စွမ်းရှိသော အောင်မြင်မှုမဖြစ်နိုင်ပါ”။

(၃) လက်တွေ့ကျသောစဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် အပြောင်းအလဲအတွက် အထောက်အကူ ဖြစ်စေသည်။ အောင်မြင်မှုအတွက် မျှော်လင့်ချက်တစ်ခုတည်း အပေါ် အားကိုးအားထားကြသော လူတို့သည် ပြောင်းလဲခြင်းအတွက် အထူးဦးစားပေးလေ့ မရှိကြပါ။ အကယ်၍ သင့်မှာ မျှော်လင့်ချက်တစ်ခုတည်းသာရှိနေမည်ဆိုလျှင် သင်ကိုယ်တိုင်ရယူနိုင်မှုနှင့် အောင်မြင်မှုတို့အတွက် ဘာမျှမလုပ်နိုင်သကဲ့ သို့မှတ်ယူနေပါလိမ့်မည်။ ကံ ၊ ကံ၏အကျိုးဟူ၍ သာ သဘောထားနေပါလိမ့်မည်။ သို့ဖြစ်၍ ပြောင်း လဲခြင်းတစ်စုံတစ်ရာပြုလုပ်ရန် စဉ်းစားစရာမလိုတော့ပါ။

လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် အထက်ပါ မှားယွင်းသော သဘောထား ရပ်တည်ချက်ကိုလွှင့်ပါးပျက်ပြယ်စေနိုင်ပါသည်။ ထို့အပြင် ပြောင်းလဲခြင်းပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ချက်ကို အသိအမှတ်ပြုရန်မှတစ်ပါး အခြားမရှိသည်ကိုလည်း တွေ့မြင်လာနိုင်ပါသည်။ ပြောင်းလဲခြင်းတစ်ခုတည်းဖြင့် ကြီးပွားတိုးတက်မှု မဖြစ်စေနိုင်သော်လည်း ပြောင်းလဲခြင်းမပြုဘဲ မည်သည့်နည်းနှင့်မျှ ကြီးပွားတိုးတက်မှု မရနိုင်သည်ကိုလည်း နားလည်စေပါသည်။

(၄) **လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် လုံခြုံမှုကိုဖြစ်စေသည်။** ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သော အဆိုးဆုံးအခြေအနေများကို စဉ်းစားပြီးနောက် မမျှော်လင့်သည်များကို ရင်ဆိုင်နိုင်ရန် အတွက် စီမံချက်များပြုလုပ်ထားခဲ့ပြီဆိုလျှင် သင့်အတွက် ယုံကြည်မှုနှင့်လုံခြုံမှုများကို ဖြစ်စေပါသည်။ သင့်ကို အလစ်အငိုက်ခံရဖွယ်မရှိစေရန် အာမခံချက်ပေးထားသည့် သဘောဖြစ်ပါသည်။ မညှိသည့်နေရာတွင်မဆို စိတ်ပျက်ရခြင်းဆိုသည်မှာ မျှော်လင့်ချက်နှင့်လက်တွေ့ဘဝအကြားခြားနားချက်ကို ဆိုလိုပါသည်။ လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် ဤခြားနားချက်ကို အနည်းဆုံးဖြစ်စေပါသည်။

(၅) **လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် အများယုံကြည်လက်ခံနိုင်မှုရရှိစေသည်။** လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် လူတို့အား သူတို့၏ ခေါင်းဆောင်များ၏ အမြင်ကို လက်ခံယုံကြည်မှုရရှိစေသည်။ မမျှော်လင့်သောအခြေအနေများကြောင့် ဆက်တိုက်အလစ်အငိုက် မိနေသောခေါင်းဆောင်များသည်မကြာမီမှာပင် ၎င်းတို့နောက်လိုက်များ၏ ယုံကြည်လက်ခံနိုင်မှုကိုလက်လွတ်ဆုံးရှုံးသွားလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ အခြားတစ်ဘက်တွင်မူ လက်တွေ့ကျကျစဉ်းစားခဲ့ကြပြီးနောက် သင့်လျော်သောစီမံချက်များပြုလုပ်ခဲ့ကြသော ခေါင်းဆောင်များက သူတို့၏ အဖွဲ့အစည်းများကို အောင်နိုင်မှု ရရှိစေမည့်အသင့်အနေအထားသို့ ရောက်ရှိစေပါသည်။ ဤအချက်သည် သူတို့၏ လူများက သူတို့အပေါ် ယုံကြည်မှုရှိစေသော အချက်ဖြစ်ပါသည်။

အတော်ဆုံးခေါင်းဆောင်များသည် သူတို့၏ အမြင်များကို ပုံသွန်းလောင်းခြင်းမပြုမီ လက်တွေ့ကျသော မေးခွန်းများကို သူတို့ကိုယ်သူတို့ မေးလေ့ရှိကြသည်-

- ဒီကိစ္စဖြစ်နိုင်သလား။
- ဒီအိပ်မက်မှာ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်သလား သို့မဟုတ် အနည်းအကျဉ်းပဲပါဝင်နိုင်သလား။
- ဒီအိပ်မက်ကို ခက်ခဲစေမည့် နယ်ပယ်များကို ရှာဖွေတွေ့ရှိပြီး ရှင်းလင်းအောင်လုပ်ထားပြီလား။

(၆) **လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် တည်ထောင်ခြင်းများအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်စေသည်။** တီထွင်သူ Thomas Edison က “ကောင်းမွန်သော အတွေးအခေါ်တစ်ခု၏တန်ဖိုးက လက်တွေ့သုံးကြည်မှ သိနိုင်မည်” ဟု ရှုမြင်ခဲ့ပါသည်။ လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် “ဖြစ်စေချင်သည်” ဆိုသည့်အလိုဆန္ဒကို ဖယ်ရှားပြီး အသုံးဝင်သော အတွေးအခေါ်တစ်ခုဖြစ်လာရအောင် သင့်ကို အကူအညီပေးနိုင်ပါသည်။ အတွေးအခေါ်နှင့်အားထုတ်မှုအများစုတို့သည် ရည်ရွယ်သော ရလဒ်ကို ပြီးမြောက်အောင်လုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်းမရှိကြသည့် အဓိက အကြောင်းရင်း တစ်ခုမှာ ၎င်းတို့သည် အမှန်တကယ်ရှိသည်ထက်ဖြစ်စေချင်သည့် အချက်များအပေါ်ပို၍ အားကိုးအားထားပြုခဲ့ကြသောကြောင့် ဖြစ်သည်။

လေထဲတွင် တိုက်အိမ်ဆောက်၍ မရနိုင်ပါ။ အမာခံရှိသော အုတ်မြစ်လိုပါသည်။ အတွေးအခေါ်များနှင့်စီမံချက်များပြုလုပ်ရာတွင်လည်း အတူတူပဲဖြစ်ပါသည်။ သူတို့သည် အမာခံရှိမှ ၎င်းအပေါ်တွင် တည်ထောင်နိုင်ပါသည်။ လက်တွေ့ ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းက ခိုင်မြဲသော အခြေခံအုတ်မြစ်ကို ဖြစ်စေပါသည်။

(၇) **လက်တွေ့ကျသောစဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် ဒုက္ခရောက်နေသူများ၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သည်။** သင်သည်ရှုံးနိမ့်နိုင်မှုအလားအလာကို မကြောက်ရွံ့ဘဲဖန်တီးမှုကို ပြုလုပ်မည်ဆိုလျှင် လက်တွေ့ဘဝဟူသည် ရှုံးနိမ့်ခြင်းကို ကိုင်တွယ်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေး ခေါ်ခြင်းသည်

သင့်ဒုက္ခရောက်နေသောအချိန်တွင် သင့်အတွက် အမာခံခြေကုပ်တစ်စုံတစ်ရာကို ပေးနိုင်ပါ သည်။ ထို အမာခံသည် သင့်အတွက် များစွာယုံကြည်စိတ်ချရမှုကို ဖြစ်စေပါသည်။ မရေရာမသေချာမှုများ အလယ် မှ ဧကန်အမှန်ရှိနေသော ထိုအရာသည် သင့်အတွက် တည်ငြိမ်မှုကို ဖြစ်စေပါသည်။

(၈) လက်တွေ့ကျသောစဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည် အိပ်မက်များကို အောင်မြင်သီးပွင့်စေသည်။

ဗြိတိသျှဝတ္ထုရေးဆရာ John Galsworthy က ရေးခဲ့ပါသည်။ “တွေးခေါ်မှုဝါဒသည် လူနှင့် ပြဿနာအကြား၌ရှိသောခရီးနီးကပ်မှုနှင့် တိုက်ရိုက်အချိုးကျသည်” ဟူ၏။ သင်သည် ပြဿနာတစ်ခုနှင့် လုံလုံလောက်လောက် နီးကပ်မှုမရှိသေးလျှင် ထိုပြဿနာကိုမကိုင်တွယ်နိုင်ပါ။ သင်၏ အိပ်မက်နှင့် ပြီးမြောက်အောင်မြင်ရမည့် အလုပ်တို့အပေါ်လက်တွေ့ကျသောအမြင်မရှိခဲ့လျှင် သင်သည် ထိုပန်းတိုင်သို့ မည်သည့်အခါမျှရောက်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းသည်သာ မည်သည့် အိပ်မက်များကိုမဆို အောင်မြင်သီးပွင့်လာစေရန် လမ်းခင်းပေးနိုင်ပါသည်။

လက်တွေ့ကျသောစဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်း၏ အရေးကြီးမှုကို ဘယ်လိုအသိအမှတ်ပြုမလဲ

စာရေးသူ Maxwell ကိုယ်တိုင်လက်တွေ့သမားထက် အကောင်းမြင်သမားဖြစ်သောကြောင့် သူ၏ စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုကို လက်တွေ့ကျလာစေရန် ခိုင်မာသောခြေလှမ်းများကို လှမ်းခဲ့ရပါသည်။ သူ၏ လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းကို တိုးတက်လာစေရန် အောက်ပါအချက်ငါးချက်ကို ပြုလုပ် ခဲ့ရပါသည်-

(၁) အမှန်တရားအပေါ်တန်ဖိုးထားမှုကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေခြင်း။ လက်တွေ့ကျသော

အမှန်တရားအပေါ် လေးစားတန်ဖိုးထားခြင်းမရှိသေးသမျှ ကာလပတ်လုံး သင်သည် လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုဖြစ်မလာနိုင်ပါ။ ဆိုလိုသည်မှာ အမှန်တရားကို ရှာဖွေရန် အတွက် သင်ယူ နေရန်နှင့် အမှန်တရားတွေ့ရလျှင် ပျော်ရွှင်နေရန်လိုအပ်ပါသည်။ အမေရိကန်သမ္မတဟောင်း Herry S. Truman က “ကျွန်တော်က သူတို့ကိုဘယ်တော့မှဒုက္ခမပေးဘူး၊ အမှန်တရားကိုပြောပြရုံသက်သက်ပဲ၊ ဒါပေမဲ့သူတို့က အဲဒါကိုငရဲလို့ထင်နေကြတယ်” ဟုပြောခဲ့ပါသည်။ သူပြောခဲ့သည့်အတိုင်းပါပဲ၊ လူများစွာ တို့သည် အမှန် တရားကို ထိုနည်းအတိုင်း တုံ့ပြန်ကြပါသည်။ လူတို့သည်အောင်မြင်မှုကို ပုံကြီးချဲ့လို ကြပြီး ဆုံးရှုံးခြင်း သို့မဟုတ် အားနည်းချက်ကို မှုန်ဝါးအောင်ပြုလုပ်လိုကြသည်။ မည်သည့်အရာဝတ္ထုမျှ အလွန်အကျွံ ပုံကြီးချဲ့၍ မရနိုင်လောက်အောင် သေးငယ်ခြင်းမရှိပါဟူသော ပညာရှင် Ruckert ၏ သဘောတရားကို လိုက်နာကြသည်။

လူများစွာတို့သည် ကံမကောင်းအကြောင်းမလှစွာ ဗြိတိသျှနန်းရင်းဝန်ဟောင်း Winston Churchill မှတ်ချက်ပြုသကဲ့သို့ ဖြစ်နေကြသည်။ ၎င်းက “လူတို့သည် အခါအားလျော်စွာ အမှန်တရားကို ခလုတ်တိုက်မိကြသည်။ သို့သော် သူတို့က ဘာမျှမဖြစ်သကဲ့သို့ ပျာပျာသလဲ ပြန်ထပြီး သုတ်ခြေတင် သွားကြသည်” ဟု ဆိုခဲ့ပါသည်။ မကြာသေးခင်အချိန်က ရုပ်မြင်သံကြားသတင်းဆောင်းပါးရှင် Ted Koppel က “ကျွန်တော်တို့လူ့အဖွဲ့အစည်းက အမှန်တရားကို ရေမရောဘဲ သောက်လို့မရသည့် ဆေးပြင်း တစ်မျိုးဟုမြင်ကြသည်။ အရှင်းလင်းဆုံးပြောရလျှင်အမှန်တရားသည်ပန်းကိုအသာအယာကလေးပုတ်လိုက် ပြီးအသိပေးခြင်းမဟုတ်၊ လူသိရှင်ကြားအော်ဟစ်ပြီးအရှက်ခွဲခြင်းဖြစ်သည်” ဟုပြောခဲ့ပါသည်။ တစ်နည်း အားဖြင့်ဆိုရသော် အမှန်တရားသည်သင့်ကို လွတ်လပ်ခွင့်ပေးပါသည်။ သို့သော် ရှေးဦးစွာသင့်ကို ဒေါသ ထွက်အောင်လုပ်ပါလိမ့်မည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ အကယ်၍သင်သည် လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်

သူ ဖြစ်လိုပါက အမှန်တရားနှင့် အလုပ်လုပ်ရာတွင် စိတ်ကိုဖြေလျော့ပြီး သက်သောင့်သက်သာ ထား၍ ရင်ဆိုင်ပါဟု အကြံပေးလိုပါသည်။

(၂) အိမ်စာပြုလုပ်ခြင်း။ လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်သည် အိမ်စာ ပြုလုပ်ခြင်းမှ စတင်ပါသည်။ ရှေးဦးစွာသင့်မှာအချက်အလက်များရှိရမည်။ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ အောက်လွှတ်တော်အမတ် နှင့် သံအမတ်ကြီး ဟောင်းဖြစ်သော Chester Bowles က “ပြဿနာ တစ်ရပ် ကိုချဉ်းကပ်မည်ဆိုလျှင် ကြိုတင်မှန်းဆထားသော ထင်မြင်ယူဆချက်များနှင့် မျက်စိမှိတ် ဘက်လိုက်ခြင်း တို့ကို မိမိထံမှခွာချပါ။ အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်သော အချက်အလက်များကို လေ့လာပြီးစိထားပါ။ ဖြောင့်မတ်မှုအရှိဆုံးဟု ယုံကြည်ရသည့် နည်းလမ်းဖြင့် ဆုံးဖြတ်ချက်ကိုချမှတ်ပါ။ ထို ဆုံးဖြတ်ချက် အတိုင်းမဆုတ်မနစ်ဆောင်ရွက်ပါ” ဟူ၍ပြောခဲ့ပါသည်။ သင်၏စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုသည် မည်မျှကောင်းမွန် သည်ဖြစ်စေ မှားယွင်းသောအချက်အလက်များနှင့် ယူဆချက်များအပေါ် အခြေခံထားလျှင် ဘာမျှဖြစ် မလာနိုင်ပါ။ အားနည်းသောသတင်း သို့မဟုတ် ပြည့်စုံမှုမရှိသော အချက်အလက်များသည် ကောင်းမွန် သော စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုကို မဖြစ်စေနိုင်ပါ။

အလားတူအခြေအနေမျိုးတွင် အခြားလူများဘာလုပ်ခဲ့ကြသလဲဆိုသည်ကိုလည်း ရှာဖွေလေ့လာ သင့်ပါသည်။ သင်၏ စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုသည် ကိုယ်ပိုင်မူရင်းဖြစ်ရန် သိပ်မလိုပါ။ ခိုင်မာတောင့်တင်း ရန်သာလိုပါသည်။ ထို့ကြောင့် အတိတ်ကာလက အလားတူ အခြေအနေများကိုရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည့် ကောင်းမွန်သော တွေးခေါ်သူများထံမှ ဘာကြောင့် သင်ယူခြင်းမပြုဘဲနေနိုင်ရမည်နည်း။ စာရေးသူ ကိုယ်တိုင်ကလည်းဝန်ခံပါသည်။ သူ၏ အကောင်းဆုံးစဉ်းစားတွေးခေါ်မှု တချို့သည် အခြားလူများ လုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြပါသည်။

(၃) အကျိုးနှင့်အပြစ်များကို စဉ်းစားခြင်း။ အကြောင်းကိစ္စတစ်ခု၏ အကျိုးနှင့်အပြစ်များကို အချိန်ယူစစ်ဆေးခြင်းလောက်အမှန်တရား၏ ပြင်းထန်မှုပမာဏကို သိရှိနိုင်သော အခြားနည်းလမ်းမရှိပါ။ အကျိုးဖြစ်စေသော အရေအတွက် အများဆုံးရှိရုံမျှဖြင့် လုပ်ဆောင်ရန် နည်းလမ်းရွေးချယ်ရန် မဟုတ်ပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အကျိုးများနှင့် အပြစ်များသည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု အလေးခြင်း မတူညီ ကြသောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် အကျိုးအပြစ်စဉ်းစားရသော အလုပ်သည် ဤမျှလောက်ဖြင့် သိသိသာသာ တန်ဖိုးမရှိသေးပါ။ အချက်အလက်များစွာကို တူးဖော်နိုင်ပြီး ရှုထောင့်များစွာမှ အကြောင်း ကိစ္စတစ်ခုချင်းစီကို စစ်ဆေးနိုင်လျှင်သာ ဖြစ်နိုင်ခြေရှိသော နည်းလမ်းတစ်ခုသည် ထိုက်ထိုက်တန်တန် ထွက်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။

(၄) အဆိုးဝါးဆုံး အနာဂတ်ဖြစ်နိုင်ခြေကို ပုံဖော်ခြင်း။ လက်တွေ့ကျသောစဉ်းစားတွေးခေါ် ခြင်း၏အနှစ်သာရသည် အဆိုးဝါးဆုံးအနာဂတ်ဖြစ်နိုင်ခြေ ထွက်ပေါ်လာစေခြင်း၊ ပုံဖော်ခြင်းနှင့် စစ်ဆေး ခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။ အောက်ပါကဲ့သို့သော မေးခွန်းများကိုမိမိဘာသာမိမိမေးရပါမည်—

- ရည်မှန်းထားသည်ထက် ရောင်းအား များစွာကျဆင်းသွားလျှင် ဘာဖြစ်မလဲ၊
- ဝင်ငွေ အနိမ့်ဆုံး အထိ ရောက်သွားလျှင် ဘာဖြစ်မလဲ၊
- ပုံမှန်ဖောက်သည်များ၏ အားပေးမှုမရလျှင် ဘာဖြစ်မလဲ၊
- သုံးစွဲသူများက ငွေပေးသွင်းခြင်းမပြုတော့လျှင် ဘာဖြစ်မလဲ၊
- လူအင်အားမလုံမလောက်နှင့် အလုပ်လုပ်ရလျှင်ဘာဖြစ်မလဲ၊

- အဓိကကျသော လုပ်ဆောင်သူတစ်ဦး ရုတ်တရက်နေမကောင်းလျှင်ဘာဖြစ်မလဲ။
- မိမိ၏ပြင်းပြသော အားထုတ်မှုကို အထက်အသင်းချုပ်မှ ပယ်ချလျှင်ဘာဖြစ်မလဲ။
- ဈေးကွက်လုံးဝပျောက်ဆုံးသွားလျှင်ဘာဖြစ်မလဲ။
- စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ ထွက်ခွာသွားလျှင်ဘာဖြစ်မလဲ။
- ပြပွဲအခမ်းအနားသို့ တစ်ယောက်မျှ ရောက်မလာလျှင်ဘာဖြစ်မလဲ။

ဤမေးခွန်းများသည် သဘောသိရန်သာဖြစ်ပါသည်။ ဆိုလိုရင်းအချက်မှာ သင်သည် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းထူထောင်ခြင်း၊ ဌာနတစ်ခုကို ဦးဆောင်ခြင်း ၊ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းတွင် သင်းအုပ်ဆရာပြုလုပ်ခြင်း၊ အသင်းအဖွဲ့တစ်ခုအားနည်းပြဆရာလုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် သင်၏ပုဂ္ဂိုလ်ရေးငွေရေးကြေးရေး စီမံချက် လုပ်ခြင်း အစရှိသည့် လုပ်ငန်း တစ်ခုခုကို ပြုလုပ်တော့မည်ဆိုလျှင် အဆိုးဝါးဆုံးပုံစံ ဖြစ်နိုင်ခြေများကို စဉ်းစားထားရန်ဖြစ်ပါသည်။ သင်၏ ပန်းတိုင်သည် အဖျက်သဘောမဟုတ်ပါ။ အဆိုးဝါးဆုံးကို မျှော်လင့်နေခြင်းလည်းမဟုတ်ပါ။ အကယ်၍ ဖြစ်လာခဲ့လျှင် အသင့်ရှိစေရန် အတွက်သာဖြစ်ပါသည်။ ဤနည်းဖြင့် ဘယ်လိုအခြေအနေမျိုးမှာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ သင့်အတွက် အပြုသဘောရလဒ်ရရှိစေမည့် အကောင်းဆုံး အခွင့်အရေးကိုဖြစ်လာစေပါသည်။

အဆိုးဝါးဆုံးအခြေအနေကိုပုံဖော်ပြီးနောက်ရိုးသားစွာစစ်ဆေးခဲ့မည်ဆိုလျှင်သင်သည်အမှန်တရားကို လက်တွေ့စစ်ဆေးသော အတွေ့အကြုံကို ရရှိလာပါမည်။ ထိုအတွေ့အကြုံရှိလျှင် သင်သည် မည်သည့် ကိစ္စအတွက်မဆို အသင့်ဖြစ်ပါပြီ။ ထိုသို့ပြုလုပ်မည်ဆိုလျှင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ ရှေ့ဆောင်လမ်းထွင်တစ်ဦးဖြစ်သော Charles Hole ၏အကြံဉာဏ်ကို ရယူအသုံးပြုစေလိုပါသည်။ သူက “သတိကြီးစွာဖြင့် အေးအေးဆေးဆေးစဉ်းစားချင့်ချိန်ပါ။ သို့သော်ဆုံးဖြတ်ချက်ချပြီး ပြတ်ပြတ်သားသား လုပ်ပါ။ထို့နောက်သဘောထားကြီးစွာ အလျော့ပေးပါ သို့မဟုတ် ခိုင်မာစွာဆန့်ကျင်ပါ” ဟုပြောခဲ့ပါသည်။

(၅) သင်၏စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုနှင့် သင်၏အရင်းအမြစ်ဆီလျော်ညီညွတ်ပါစေ။ လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းအများဆုံးပြုလုပ်နိုင်ရန် အတွက် အခရာကျသော အချက်တစ်ချက်မှာ သင်၏အရင်းအမြစ် နှင့် သင်၏ ရည်မှန်းချက်ကို ဆီလျော်ညီညွတ်စေရန်ဖြစ်ပါသည်။ အကျိုးအပြစ်များ ရှာဖွေခြင်းနှင့် အဆိုးဝါးဆုံး အနာဂတ်ဖြစ်နိုင်ခြေအား စစ်ဆေးခြင်းတို့သည် သင်၏လိုအပ်ဆန္ဒနှင့် အမှန်တကယ်ရှိနေခြင်းတို့အကြားရှိ မည်သည့်ဟာကွက်ကိုမဆို သတိပြုမိစေမည်ဖြစ်ပါသည်။ သင်သည် ဟာကွက်များအကြောင်းကို သိရှိသည်နှင့် သင်၏အရင်းအမြစ်များအား ထိုဟာကွက်များကို ဖြည့်တင်းရန် အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။ အရင်းအမြစ်များကို ဤကဲ့သို့သောကိစ္စများအတွက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ထိပ်တန်းမြိုင်ပွဲ ၊ ထိပ်တန်းကွင်းနှင့် ထိပ်တန်းလုံခြုံရေးအတွေ့အကြုံ

အမေရိကန်နိုင်ငံသည် ၂၀၀၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၏ ကြေကွဲဖွယ်အဖြစ်အပျက် နောက်ပိုင်းလက်တွေ့ကျသောစဉ်းစားတွေးခေါ်နည်း၏ သင်ခန်းစာများကို ရရှိခဲ့ပါသည်။ နယူးယောက်ခံ မြို့တော်ရှိ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်မှုဗဟိုဌာန အဆောက်အအုံကြီးများအား ဖျက်ဆီးခံရခြင်းသည် မည်သူမဆို ကြိုတင်ရှုမြင်နိုင်သည့် အဆိုးဝါးဆုံး အနာဂတ်ဖြစ်နိုင်ခြေများထက် ကျော်လွန်သော ဖြစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ ထိုဖြစ်ရပ်ဖြစ်ပြီးသည့် နောက်ပိုင်းကျမှလူတို့သည် လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်းကို ငြင်းပယ်ခြင်း သို့မဟုတ် လစ်လျူရှုခြင်းပြု၍ ဖိမ်ခံပိုင်ခွင့်မရှိတော့ကြောင်း နားလည်လာကြပါသည်။

စာရေးသူ Maxwell သည် ၂၀၀၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ ရက် ၊ တနင်္ဂနွေနေ့တွင် Louisiana ပြည်နယ် New Orleans မြို့၌ပြုလုပ်သော Super Bowl ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို သတိတရရှိလှပါသည်။ အလားတူပြိုင်ပွဲများတွင် ကိုယ့်မြို့နယ်အသင်းများကို အားရပါးရ အားပေးရန် ယခင်ကလည်း နှစ်ခေါက်

ရောက်ခဲ့ဖူးပါသည်။ ပထမအခေါက်က San Diego အသင်းနှင့် နောက်တစ်ခေါက်က Atlanta အသင်း တို့ ကိုအားပေးခဲ့သော်လည်း နှစ်သင်းလုံးရှုံးနိမ့်ခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် ယခုပြိုင်ပွဲသည် ထိုပြိုင်ပွဲ များနှင့် လုံးဝမတူပါ။ ယခုပြိုင်ပွဲအား အမျိုးသားလုံခြုံရေး အထူးကိစ္စအဖြစ်သတ်မှတ်ထားသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ အမေရိကန်လျှို့ဝှက်တပ်ဖွဲ့များမှ စောင့်ကြည့်နေမည်ဖြစ်သည်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ စစ်ဖက်ပုဂ္ဂိုလ်များလည်းအတူ လုပ်ကိုင်နေကြသည်။

ဤလုံခြုံရေးကိစ္စသည် အမြင့်ဆုံးစွမ်းရည်အဆင့်တစ်ခုဖြင့် လုပ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ လျှို့ဝှက် တပ်ဖွဲ့ ရာပေါင်းများစွာဖြင့် နယ်မြေလုံခြုံရေးကို ဆောင်ရွက်ထားသည်။ ပြိုင်ပွဲအတွက် ပြင်ဆင်ရာတွင် Super Dome အားကစားကွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရန် လမ်းကြောင်းတွင်ပင် အကြီးအကျယ် ကန့်သတ် ထားသည်။ စစ်ဆေးခြင်းများကိုအားဖြည့်ထားသည်။ လမ်းမများကို ပိတ်ဆို့ထားသည်။ အနီးတွင်ရှိသော ပြည်နယ် အချင်းချင်းဆက်သွယ်သော အဝေးပြေးလမ်းမကြီးကိုလည်း ပိတ်ထားသည်။ အားကစားရုံ နယ်မြေတစ်ခုလုံးကို လေယာဉ်မပျံသန်းရ နယ်မြေအဖြစ်သတ်မှတ်ထားသည်။

စာရေးသူတို့အဖွဲ့သည်အားကစားရုံလိပ်ခုံးခန်းမကြီးသို့စောစီးစွာရောက်ခဲ့ကြသည်။ အဘယ့်ကြောင့် ဆိုသော် တာဝန်ရှိသူများက ပွဲကြည့်ပရိသတ်များကို ပွဲမစမီ ငါးနာရီကြိုရောက်ရန် ပြောထားသော ကြောင့်ဖြစ်သည်။ ခရီးရောက်မဆိုက်မှာပင် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများပြုလုပ်ထားသည့်အထောက် အထားများကို တွေ့ခဲ့ရသည်။ ရှစ်ပေမြင့်သော ခြံစည်းရိုးဖြင့် နယ်မြေတစ်ခုလုံးကို ကာထားသည်။ အဆောက်အအုံ အနီးသို့ ခွင့်ပြုချက်မရှိသော မော်တော်ယာဉ်များကပ်မလာနိုင်ရန် ကွန်ကရစ် အတား အဆီးများ ချထားသည်။ မျက်နှာချင်းဆိုင်အဆောက်အအုံများမှ ခေါင်မိုးများအပါအဝင် နေရာများစွာ၌ လက်ဖြောင့်သေနတ်သမားများ နေရာချထားသည်ကို မြင်နိုင်ပါသည်။ ဂိတ်ပေါက်တစ်ခုသို့ ရောက်သော အခါ ရဲအရာရှိများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက တစ်ကိုယ်လုံးကို လက်ဖြင့်သပ်ချ၍ ရှာဖွေခဲ့သည်။ ပါလာသော ပစ္စည်းအားလုံးကိုလည်း စစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက်သတ္တုရှာဖွေရေးကိရိယာများ တပ်ဆင် ထားသောအပေါက်အတွင်းမှ ဝင်သွားရသည်။ ထို့နောက်မှသာ သူတို့သည် ပွဲကြည့်စင်သို့ သွားရောက် နိုင်ကြသည်။

“တော်တော်သေချာတာပဲ၊ တော်တော်လည်းကောင်းတာပဲ၊ ဒါပေမဲ့ ဒီကြားထဲက အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်လာလျှင် ဘယ်လိုဖြစ်မလဲ” ဟု သင်ကမေးနိုင်ပါသည်။ လျှို့ဝှက်တပ်ဖွဲ့သည် ထိုကိစ္စအတွက် လည်းကာကွယ်ထားပြီးဖြစ်သည်။ သူတို့သည် အဆိုးဝါးဆုံး အနာဂတ်ဖြစ်နိုင်ခြေအတွက် ပြင်ဆင်ထား ပြီးဖြစ်သည်။ ရွှေ့ထုတ်ခြင်းအစီအစဉ်များ ကိုလည်း အံဝင်ဝင်ကျဖြစ်အောင် လုပ်ထားသည်။ ထိပ်တန်း လိပ်ခုံးအားကစားခန်းမကြီး၏ ဝန်ထမ်းများအား အရေးပေါ်အခြေအနေ ဖြစ်လာလျှင် ဘယ်သူ ဘာလုပ် ရမည်ကို သိပြီးသား ဖြစ်နေစေရန် လေ့ကျင့်ပေးထားပြီးဖြစ်သည်။

New Orleans မြို့တော်ဝန် Marc Morial က Super Bowl ပြိုင်ပွဲကြီးမစတင်မီတစ်ရက်က ပြောခဲ့ပါသည်။ “ဧည့်သည်တော်တွေ အားလုံးကို ကျွန်တော်က သတင်းကလေးတစ်ပုဒ်ပေးပို့ချင်ပါတယ်။ New Orleans မြို့ဟာ မကြာခင်ကာလအတွင်းမှာ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ လုံခြုံမှုအရှိဆုံးနေရာ တစ်ခုဖြစ်လာပါတော့မယ်” ဟူ၏။ ထိုသတင်းစကားကို စာရေးသူတို့အဖွဲ့က ရရှိခဲ့ကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် လည်းသူတို့သည် နည်းနည်းကလေးမျှပင် စိုးရိမ်သောကမဖြစ်ခဲ့ကြပါ။ ဤသည်မှာခေါင်းဆောင်များက လက်တွေ့ကျသော စဉ်းစားတွေးခေါ်ခြင်း၏အရေးကြီးမှုကိုအသိအမှတ်ပြုခဲ့ကြခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးပင် ဖြစ်ပါတော့သည်။